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Abstract

        
The analgetic effect of acupuncture in the postoperative period after total knee replacement was studied in a randomised placebo-controlled single-blind trial with cross-over in 50 patients. The patients of the acupuncture group (true treatment group) received a single-session, single-point acupuncture with manual stimulation of the needle. We used a special distal point for knee pain located on the homolateral arm according to the rules of traditional Chinese acupuncture. Considering recent concepts and methods for the evaluation of therapeutic acupuncture, the patients of the placebo group (control group) underwent a simulated acupuncture were the needle was not inserted into the patient. Pain before and after treatment was assessed using the visual analogue scale. Following acupuncture pain reduction was found to be 22 % and 36 % after 30 minutes. At both times the difference to the placebo group was highly significant (p <0,001). Furthermore the results of pain reduction during 24 hours indicate that there might be a several hours lasting intrinsic analgetic effect of acupuncture.


      
        
Zusammenfassung

        
Die analgetische Wirkung der Akupunktur wurde im Rahmen einer prospektiven, randomisierten, plazebokontrollierten Einfachblindstudie mit cross-over an 50 Patienten in der postoperativen Phase nach Implantation einer Knieendoprothese untersucht. Die Patienten der Akupunkturgruppe (Verumgruppe) wurden einmalig mit einem am gleichseitigen Arm gelegenen speziellen Fernpunkt für das Kniegelenk unter manueller Stimulation der Nadel therapiert. Bei den Patienten der Plazebogruppe (Kontrollgruppe) wurde entsprechend den methodologischen Empfehlungen für Akupunkturstudien eine simulierte Akupunktur ohne Hautpenetration durchgeführt. Die Schmerzen vor und nach Therapie wurden mit Hilfe der visuellen Analogskala erfaßt. In der Akupunkturgruppe zeigte sich direkt nach Therapie eine durchschnittliche Schmerzreduktion um 22%, nach 30 Minuten fand sich eine noch deutlichere Schmerzreduktion mit 36%. Der Unterschied zur Plazebogruppe war mit p <0,001 jeweils hochsignifikant. Die Ergebnisse des Schmerzverlaufes über 24 Stunden lassen darüberhinaus die Trendaussage einer über mehrere Stunden anhaltenden analgetischen Wirkung der Akupunktur zu.
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